



<b>Dagsorden:</b>	<b>Hovedbestyrelsesmøde</b>
<b>Mødedato:</b>	16. maj 2023
<b>Mødested:</b>	Teams, kl. 19:00-21:30
<b>Deltagere:</b>	HB: Jens Jørgen Hansen Mads Leth Jørgen Legind Claus Elmeros Glenn Carstensen - fraværende
	Suppleanter: Jens Chr. Petersen
	ADM: LarsAP, Jesper B. Hansen

## 1. Velkomst (JH)

## 2. Opdatering fra administrationen/generelt

### 2.1. Henvendelser fra klubber og enkeltpersoner.

- "Grønt Forbund" ved DIF forandres. "Grøn Idræt" med lidt ændrede krav til forbund og deres indsatser er godkendt på Årsmødet i DIF 29/4... og ansøgningsfrist for deltagelse bliver 1/9-2023.
- Det vil vi i DSVU naturligvis være en del af – desuden harmonerer det rigtig godt med vores strategispor. LAP deltager i første møde d. 23. maj.

### 2.2. Medlemstal:

I CFR-indberetningen for 2022 er vi på 2.179 medlemmer.

- ADM vil analysere på tilgange ift. tidligere.
- Et analyseområde der nok ligger for rammerne af et Fastholdelse- og Breddeudvalg DSVU-medlemmer d.d. i FA: 1383

### 2.3. 100-timer ekstra til årsværket til centerchefen.

JH har talt med Erik Døssing, som siger at AB gerne modtager de 100 timer ekstra til centerchefen. LAP ordner det praktiske omkr. reguleringen.

## 3. Økonomi (JLH)

### 3.1. Status.

Kvartalsbudget er udsendt til HB.

### 3.2. Cashflow og budget.

Likviditetsbudget frem mod 2027 er gennemgået. Modellen skal justeres lidt.

Modellen kan tage højde for at investeringsønsker for fremtiden – ud over det aktuelle kendte fra budgetåret - kan indarbejdes.

## 4. Emner til behandling

### 4.1. Kalender 2023 / Årshjul



- Udvalgene skal sætte aktiviteter på kalenderen – Kontakt til kontoret/LAP
- Gældende PDF-version til HB ligger i både Dropbox og i Teams til download
- JLH og LAP arbejder på årshjulet.

#### 4.2. Medlemsanalyse

JLH har fremsendt ny medlemsanalyse, som vi ønsker at behandle mere indgående til næste møde.

### 5. Bordet rundt

#### 5.1. Materiel

Udvalgsmøde i Odense. Der er kommet nye kræfter til i udvalget, også som fageksperter. Der udsendes referat en af de nærmeste dage.

#### 5.2. Flyvevirksomhed (operations) JLH

Er startet op, men der er afholdt ikke fysisk møde endnu. I proces med AOC'er. Samling 17-05 på Arnborg v/ JLH

#### 5.3. Uddannelse

Uanmeldt TRS-besøg på Arnborg dd. Der aftales møde i næste uge.

ADM kommer til at se mere på "servicering" af examiners, og styring af skill-tests i Foreningsadministration.

#### 5.4. Konkurrencer, elite og talent

Pilot har meldt fra til EM, og ETU tvivler også på at der kommer ret mange flere til Australien så det tyder på at vi kun kommer til at bruge ca. halvdelen af konkurrencebudgettet i år.

#### 5.5. Fastholdelse, bredde og rekruttering

- Stand på Roskilde Airshow er booket – og vil blive passet af de Sjællandske klubber + DAC
- JBH afsøger muligheder for at etablerer en gruppe til gennemførelse af diverse fastholdelses- og rekrutteringsarrangementer hvor JBH bliver administrativ tovholder.

#### 5.6. DAC

Uge 26 og 27 afvikles sommerlejr/DAC-lejr. FLV er indstillet på at komme forbi i begge uger.

Møde mellem DIF, DSvU (JBH) og andre flyvende forbund ift. det militære samarbejde. Mødet er initieret af DIF grundet deres viden om DAC-ordningen. af Dansk Militær Idrætsforening er interesseret i et samarbejde. Faldskærmsunionen har succes ift. værnepligtige.

- Muligheder for at give særlige tilbud/muligheder for værnepligtige, personel etc. JBH drøfter videre med gruppen.

#### 5.7. Luftrum

Møde med Kulturudvalget ang. flyveledersituationen i Kastrup og konsekvenserne for svæveflyvningen. Der er også udsendt nyhedsbrev til alle medlemmer.

Vi har efterfølgende også oplevet en pludselig nedlukning af klubbetildelt luftrum til svæveflyvning. Det giver anledning til stor bekymring. Ligeledes en tilsvarende oplevelse i Billund.

...

Møde ml. HB og repræsentanter fra luftrumsudvalget 15-05-2023 vedr. situationen generelt, herunder koordinering af indsatser.

#### 5.8. Kommunikation

Kommunikationsudvalget har begyndt aktiviteter her i optakten til DM.



## 5.9. FLYSIK

Der arbejdes med SMS-indberetningerne – særligt formatet, så vi kan få behandlingen til at glide lettere og sikre at læring kommer hurtigere ud.

Der er kalendersat Teams-møder i juni og oktober for klubberne, hvor aktuelle temaer drøftes.

## 5.10. Nationalcenter

5.10.1. Perspektivplan under udarbejdelse.

Er i proces

5.10.2. Skilte der tilretteviser besøgende og medlemmer.

Er i proces.

5.10.3. HB beskriver et regelsæt for centreret (GC)

Tages op på kommende AB-møde.

## 5.11. Kunstflyvning

Dispensation til underskridelse af '2000 er afleveret til TRS – afventer endelig godkendelse. (acro-bokse)

## 5.12. DIF-strategi.

IAB

## 5.13. Junior EM 2023.

Møde i den kommende uge.

Endeligt tilskud fra Herning Kommune på 50.000 kr.

## 6. Eksterne organisationer

### 6.1. Nordisk samarbejde (CE)

Regnskabet for Nordic Gliding Aps er afsluttet for 2022. Mindre overskud på 8 tkr., hvor skatten modregnes tidligere års underskud.

### 6.2. DIF (JH)

### 6.3. KDA (CE)

KDA generalforsamling den 15/4. Ny formand, Flemming Olsson fra fladskærmsunionen og nyt medlem af forretningsudvalget, nemlig Jan Andersen fra Ballonunionen.

### 6.4. FAI/IGC (JH/CE)

### 6.5. European Gliding Union/Europe Air Sports (ML)

### 6.6. Trafik- Bygge- og Boligstyrelsen (TBST) (JH)

6.6.1. IAB

### 6.7. Friluftsrådet. (GC)

6.7.1. IAB

## 7. Næste møder

Dag	Dato	Tid	Sted	Emne
Møde 3	16/05-2023	19:00	Teams	-
Møde 4	12/07-2023	19:00	Teams	
Møde 5	30/08-2023	18:00	Odense	
Møde 6	07/10-2023	09:00	Arnborg	Budgetmøde
Formandsmøde	4.-5. /11-2023		Middelfart	
Møde 7	15/12-2023	13:00	Arnborg	Møde med personale
Møde 8	17/01-2024	19:00	Online	
Rep.møde	9/03-2024	9:00-15:00	Ejby	Repræsentantskabsmøde